
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Memòria 2016 

ASSOCIACIÓ LECTURA FÀCIL  

 

 
 
 
 
Les principals actuacions de lõAssociaci· Lectura F¨cil per a lõany 2016 
presentades a lõICEC, se centren en 4 ¨rees: 

 
1. Accions de foment de la lectura 
2. Accions de difusió i promoció  
3. Suport a lõedici· de llibres LF  
4. Formació  
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1 Accions de foment de la lectura 
 
1.1 Jornada Lectura Fàcil  
 
18/11/2016 - Col·legi de Doctors i Llicenciats de Catalunya 

 
Jornada formativa òXerrem de llibres en Lectura 
F¨ciló. 
Amb lõobjectiu de crear xarxa amb altres entitats 
del territori que treballen la llengua i expandir la 
creació de clubs de Lectura Fàcil, enguany la 
jornada de lõAssociaci· sõha organitzat 
conjuntament amb la Coordinadora dõAssociacions 
per la Llengua Catalana (CAL). 
 
 

Des de la CAL i lõALF sõha creat un nou projecte que consisteix en formar grups de 
conversa en catal¨ al voltant dõun llibre de Lectura F¨cil: un voluntari catalanoparlant  
i un grup de persones que volen aprendre o millorar lõidioma practiquen la conversa a 
partir de la lectura dõun llibre de Lectura Fàcil.  
La jornada ha presentat aquest nou projecte, amb lõobjectiu de trobar voluntaris  
que vulguin iniciar grups de conversa. Als assistents tamb® seõls va oferir una formaci· 
sobre la conducció i dinamització de grups. 
Als assistents seõls va regalar llibres LF.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Invitació per a la Jornada  
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1.2 Presentació de llibres 

 
El temps de les cireres  
9/05/2016 - Sala dõactes del Departament de Cultura (Barcelona) 
 
Des de lõALF ens hem unit als actes de commemoració dels 25è aniversari de la mort  
de Montserrat Roig amb lõadaptaci· i edici· dõEl temps de les cireres en format Lectura Fàcil.  
 

 
 
El llibre es va donar a conèixer a la presentació organitzada entre lõALF i la Direcci· 
General de Política Lingüística, i va acollir una cinquantena de persones a la Sala dõActes 
del Departament de Cultura a Barcelona.  
Hi van intervenir Marta Xirinachs, subdirectora general de Política Lingüística; Eugènia 
Salvador, codirectora de lõALF; i Roger Sempere, fill de Montserrat Roig. L'acte va cloure 
amb una lectura dramatitzada de fragments de l'obra a càrrec les actrius Lali Feliu i Mercè 
Rovira.  
Des de Política Lingüística es va oferir el material de suport a la lectura del llibre (que 
s'inclou dins el programa Llegir per parlar, llegir per aprendre) a tots els assistents. Aquest 
material es pot descarregar gratuïtament, i serveix com a complement de treball del llibre. 
 
 
Cuentos del azar y del amor 
10/03/2016  - Universidad de Salamanca 

 
LõALF ha participat a la presentació del llibre Cuentos  
del azar y del amor, de Miguel de Unamuno, adaptat  
per MÛ Jos® Mart²n i Mila Marcos de lôentitat Asprodes. 

Lõacte va ser organitzat per ASPRODES Salamanca. 
Hi van assistir la presidenta de les Corts de Castilla León, 
lõalcalde de Salamanca, el rector de la Universitat, i les 
autores del llibre. 
 

http://llengua.gencat.cat/web/.content/documents/publicacions/llegir_per_parlar/63_temps_cireres.pdf
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Bailar un tango en Madrid 
27/05/2016 ð Madrid 
11/11/2016 ð Bilbao 
 

 
LõALF ha participat a less dues presentacions  
del llibre Bailar un tango en Madrid, de María Peralta,  
membre de Lectura Fácil Madrid. 
 
 
 
 
 

 
 
Cat¨leg dõactivitats 
Per donar a conèixer les diferents activitats de foment de la lectura a escoles, biblioteques 
i entitats hem creat el caẗleg dõactivitats amb llibres de Lectura F¨cil.  
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Lectura dramatitzada dõEl temps de les cireres 
Des de lõALF oferim als clubs de Lectura Fàcil que han llegit el llibre El temps de les cireres 
una lectura dramatitzada, a càrrec dõEul¨lia Feliu i Merc¯ Rovira, actrius i especialistes en 
teatre social.  
 

Biblioteca Pública de Tarragona 
19/12/2016 
 

El Serveis Territorials de Cultura a Tarragona han  
acollit la lectura dramatitzada dõEl temps de les cireres  
per tancar el cicle en record a Montserrat Roig.  
Acte organitzat per la Biblioteca Pública de Tarragona,  
la Direcció General de Política Lingüística, el Centre de 
Normalització Lingüística, l'Escola Oficial d'Idiomes i 
Òmnium Cultural. 

 
 
 
 
 
 
 
Fi del Correllengua de Canet de Mar 
28/11/2016 - Biblioteca P. Gual i Pujadas 

 
A l'acte hi van participar l'escriptora Núria Martí, adaptadora a LF del llibre; 

Eugènia Salvador, codirectora de 
lõAssociaci· Lectura F¨cil; Toni Bellatriu, 
coordinador de Plataforma per la Llengua 
Canet de Mar; i Roger Sempere, fill de 
Montserrat Roig  

 L'acte es va cloure amb una lectura 
dramatitzada de fragments de l'obra a 
càrrec les actrius Lali Feliu i Mercè Rovira. 

 
 
Teatralitzaci· dõEl llibre de les bèsties de Ramon Llull 
Sõha creat un gui· teatral dõun fragment dõEl llibre de les bèsties, per commemorar lõany Llull. 
Aquest gui· teatral sõentrega a les escoles interessades perqu¯ facin una representaci· 
teatralitzada. El Departament d'Ensenyament s'ha fet ressò d'aquestes iniciatives, i les ha 
inclòs al seu web com a mostra d'experiències per treballar Ramon Llull a l'aula. 

http://xtec.gencat.cat/ca/centres/celebracions/2016/any-ramon-llull/mostra-dexperiencies/
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Les escoles que han representat el guió són: Escola Sagrat Cor i Escola Marillac de 
Barcelona. 
 

Sessions de contacontes  
Des de lõALF també proposem una sessió de contacontes per apropar als primers lectors  
els contes escrits seguint les pautes de Lectura F¨cil de la colŁlecci· LõOnada, de 
Publicacions de lõAbadia de Montserrat. 
Durant aquest any sõha celebrat el contacontes del llibre Sarazad i les mil i una nits a les 
següents biblioteques:  

 
 
 
Biblioteca Vall dõOr 
21/03/2016 - Valldoreix 

 
 
 
 
 
 
 

Biblioteca Comarcal 
13/12/2016 ð M·ra dõEbre 

 
 
 
 
 
 
 
 

Biblioteca Marcel·lí Domingo 
14/12/2016 ð Tortosa 

 
 
 
 
 
 
 

Biblioteca Comarcal Sebastià Juan Arbó 
20/12/2016 ð Amposta 
 
Biblioteca Municipal Gandesa 
21/12/2016- Gandesa  
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1.3 Premis Lectura Fàcil 
 
Un any més hem organitzat els Premis de Lectura Fàcil. Enguany ha estat el 6è Premi de 
Bones Pràctiques LF i del I Concurs de Booktubers LF. El lliurament dels Premis sõha fet 
durant la I Jornada de Biblioteques Inclusives, celebrada el 28 de novembre a la Biblioteca 
Jaume Fuster de Barcelona. Un escenari idoni per concurrència de públic i pels objectius 
comuns. Lõorganitzaci· dels Premis inclou tasques de difusió, contacte amb entitats, 
reunió del jurat i coordinació. 
 
Premis Bones Pràctiques 
 
1r Premi: Club de Lectura F¨cil dõAMPANS i la Biblioteca Pere Casald¨liga de 
Balsareny 
Col·laboració entre una associació de persones amb discapacitat intel·lectual, la biblioteca 
i el municipi. El dinamitzador ofereix recursos i activitats molt engrescadores i de qualitat. 

 
El jurat ha valorat: 
¶ El rol actiu de les persones amb discapacitat 
¶ La gran implicació del dinamitzador: creaci· dõun bloc 

que complementa les sessions de lectura 
¶ Avaluació dels resultats obtinguts 
¶ Lõexposici· clara i entenedora  

 
 

1r Accèssit: Colegio Presentación de María (Bilbao) 
Sis clubs de Lectura Fàcil per a alumnes de primària i secundària. 
 

El jurat ha valorat: 
¶ El projecte global dõintroducci· de la LF a lõescola, en 

castellà i euskera 
¶ Les activitats complementàries al voltant de la lectura 
¶ La implicaci· de lõalumnat 
¶ És un exemple que poden replicar altres centres 

educatius 
 

 2n Accèssit: Programa Tecnodemos de la Universidad Pontificia de Comillas 
(Madrid)  
Ofereixen graus formatius a persones amb discapacitat intel·lectual amb materials 
adaptats a Lectura Fàcil. Alhora, i els alumnes participen en un club de Lectura Fàcil. 

 
El jurat ha valorat: 
¶ La innovació de la proposta 

http://www.lecturafacil.net/media/resources/AMPANS.pdf
http://www.lecturafacil.net/media/resources/AMPANS.pdf
https://vivenciesjosep.wordpress.com/2016/02/14/benvinguda/
https://vivenciesjosep.wordpress.com/2016/02/14/benvinguda/
http://www.lecturafacil.net/media/resources/Colegio_Presentaci%C3%B3n_de_Mar%C3%ADa_Bilbao.pdf
http://www.lecturafacil.net/media/resources/Candidatura_TECNODEMOS_Comillas.pdf
http://www.lecturafacil.net/media/resources/Candidatura_TECNODEMOS_Comillas.pdf
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¶ La introducció de la Lectura Fàcil al món universitari 
¶ El fet dõintroduir la lectura en la formaci· adre­ada a l'ocupaci·, superant-ne la 

visió purament instrumental 
 
3r Acc¯ssit: Projecte òLlegeix els cl¨ssicsó de la Biblioteca La Sagrera-Marina 
Clotet (Barcelona) 
Alumnes de 5¯ i 6¯ de lõescola Laia de la Sagrera acudeixen un cop al trimestre a la 
biblioteca per comentar els cl¨ssics de la literatura universal que han llegit a lõaula. 

 
El jurat ha valorat: 
¶ La relació entre escola i biblioteca 
¶ Lõampli ventall de recursos per complementar les 

lectures 
¶ Lõ¼s de la Lectura F¨cil m®s enll¨ de les dificultats 
lectores: lõobjectiu ®s apropar els cl¨ssics a tots els 
alumnes de 10 a 12 anys 

 
 
Els premis han consistit en lots de llibres de Lectura Fàcil. 

 
 
Premi Booktuber 

 
Dels 80 vídeos rebuts, el guanyador ha estat lõAssociació Uribe Costa de Bilbao. 
El jurat, format per membres de lõAssociaci·, ha valorat la posada en escena, la 
col·laboració de tot el grup de lectura, la passió que hi ha posat en parlar de la lectura. 
Tots el v²deos es poden veure la nostre canal de Youtube, i properament sõenlla­aran als 
llibres que recomanen, a la nostra botiga online. 

http://www.lecturafacil.net/media/resources/Biblioteca_La_Sagrera.pdf
http://www.lecturafacil.net/media/resources/Biblioteca_La_Sagrera.pdf
https://www.youtube.com/watch?v=lWpuA2aQJlw&feature=youtu.be
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2 Accions de difusió i promoció 
 
2.1 Material de difusi· (tr²ptics, cat¨leg, p¸ster, bossesé) 

 
Creaci· dõun nou disseny del tr²ptic dels llibres de Lectura F¨cil. 
Per encabir el creixent número de llibres de Lectura Fàcil, durant el segon semestre 
hem hagut de dissenyar un nou tríptic, amb un format acordió de 5 cossos. 
Tots aquests materials de difusi· s·n accessibles des del web i sõhan enviat  
a través de la newsletter a tots els contactes de la base de dades. 
 
 
Tríptic de llibres primer semestre   Tríptic de llibres Segon semestre (Annex) 

 

 
 
 

 
 
Sõha dissenyat un nou díptic per explicar el servei dõadaptaci· i accessibilitat informativa 
que oferim des de lõALF. (Annex) 
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Tamb® sõhan reimpr¯s i distribuµt altres materials de difusió.  
Tots ells es distribueixen a entitats, escoles, jornades, etc. i estan disponibles  
a través de la nostra pàgina web. 
 

 
Tríptic Què és la Lectura Fàcil? 
(Annex) 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
2.2 Presència en jornades, conferències i presentacions 

 
La presència de lõALF en jornades adre­ades a p¼blics amb dificultats lectores continua 
demostrant ser una de les vies més efectives per arribar al públic interessat en la LF.  
També cada vegada més les escoles ens demanen presentacions dels materials LF per 
incloureõls en els seus plans de foment lector. 
 
Com treballar i comunicar lõaccessibilitat? 
1/12/2016 ð Gran Teatre del Liceu 
Jornada per donar a con¯ixer lõaccessibilitat comunicativa a professionals  
dels equipaments culturals. 
Organitza: Apropa Cultura 
 
Col·legi Jesús-Maria Sant Gervasi 
14/12/2016 ð Barcelona 
Trobada amb professors per presentar els llibres LF. 
 
XVII Congreso Internacional de la Sociedad Española de Didáctica de la Lengua 
y la Literatura 
30/11 a 2/12/2016 ð Universidad de Extremadura (Badajoz) 
Taller sobre la Lectura F¨cil a lõaula. 
 
Biblioteques inclusives 
28/11/2016  - Biblioteca Jaume Fuster 
Organitza: Servei de Biblioteques de la Generalitat 
I jornada sobre com treballar lõaccessibilitat des de diferents ¨mbits a les biblioteques 
(fons, serveis, arquitectura i formació) 
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Reptes actuals de lõeducaci· especial 
25/11/2016 ð Escola Sagrat Cor (Barcelona) 
Estand amb llibres per donar a conèixer la LF als professors. 
Organitza: GIEE 
 
Xerrada: Què fem després de la rehabilitació? 
22/11/2016 ð Hospital Sant Pau (Barcelona) 
Trobada amb pacients que deixen la Teràpia Ocupacional per tal que coneguin quines 
activitats de lleure tenen al seu abast. 
 
5a. Trobada de responsables de biblioteques 
3/11/2016 ð Biblioteca de Catalunya (Barcelona) 
Organitza: Servei de biblioteques de la Generalitat 
Estand amb llibres LF per donar-los a conèixer a les biblioteques. 
 
I Encuentro Clubs de Lectura Fácil de Extremadura 
24/10/2016 -  Biblioteca Pública de Mérida 
Organitza: Plena Inclusión Extremadura 
Presentació del projecte Lectura Fàcil. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Jornada biblioteques de Badalona 
Temps de lectura: llegir i parlar-ne 
28/06/2016 ð Biblioteca Can Casacuberta (Badalona) 
Presentació del projecte Lectura Fàcil. 
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Escola Educació Especial Pont del Dragó 
Jocs Florals per Sant Jordi 
22/04/2016 (Barcelona) 
Conversa i dinamització amb els alumnes i professors sobre les seves lectures. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
10x10 Editors. Especial Diversitat 
24/02/2016 ð Sala dõactes del Departament de Cultura (Barcelona) 
Organitza: Servei de biblioteques de la Generalitat 
Donar a con¯ixer el proc®s dõedici· dels llibres LF. 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Presentació biblioteques inclusives 
20/05/2016 ð Arts Santa Mònica (Barcelona) 
Organitza: Servei de biblioteques de la Generalitat 
Donar a con¯ixer lõ¼s dels llibres LF a les biblioteques i clubs de lectura. 
 
Parada llibres Sant Jordi 
23/04/2016 - Passeig de Gràcies (Barcelona) 
 
Jornada Dislèxia 
16/03/2016 ð Universitat Abad Oliva 
Organitza: Associació Catalana de Dislèxia 
Estand amb llibres per donar-los a conèixer a familiars i professionals. 
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3 Suport a lõedici· de llibres LF  
Aquestes són les novetats publicades durant el 2016, i que han estat revisades per lõALF  
i avalades amb el segell LF. 
 
 
Castellnou/Almadraba 
Col·lecció Kalafat/Kalafate 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
La Mar de Fàcil 
Col·lecció Aktual 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Col·lecció Tu Pots 
 
 
 
 
 
 
 
 
Adapta 
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Illa Edicions 

 
 
 
 
 
 
 

 
Universidad Internacional                           
de Andalucía 

 
 
Libertas Ediciones 

 
 
 
 
 
 
 

 
Ediciones Beta 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
El Ginjoler/Carambuco ediciones 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
Altres títols en els quals sõest¨ treballant, i que sortiran el 2017: 

¶ El teu nom és Olga, edicions la Campana 

¶ Kafka i la nina viatgera, La Mar de Fàcil 

¶ El Parlament de Catalunya, La Mar de Fàcil 

¶ Sinbad el mariner, Bromera 

¶ Tirant lo Blanc, Bromera 

¶ Llegendes amb història, amb el suport de Política Lingüística 

¶ Festes i tradicions catalanes, amb el suport de Política Lingüística 
 


